



航空学报 » 2012, Vol. » Issue (3) :537-543 DOI: CNKI:11-1929/V.20111228.1818.009

电子与自动控制 最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索 << Previous Articles | Next Articles >>

功率器件稳态温度预测的非稳态测试及精度分析

李洪才^{1,2,3}, 陈非凡^{1,2}, 董永贵^{1,2}

- 1. 清华大学 精密测试技术及仪器国家重点实验室, 北京 100084;
- 2. 清华大学 精密仪器与机械学系, 北京 100084;
- 3. 第二炮兵工程大学 202教研室, 陕西 西安 710025

Unsteady Test for Steady-state Temperature Prediction of Power Devices and Accuracy Analysis

LI Hongcai^{1,2,3}, CHEN Feifan^{1,2}, DONG Yonggui^{1,2}

- 1. State Key Laboratory of Precision Measurement Technology and Instruments, Tsinghua University, Beijing 100084, China;
- 2. Department of Precision Instruments and Mechanology, Tsinghua University, Beijing 100084, China;
- 3. 202 Unit, The Second Artillery Engineering University, Xi'an 710025, China

摘要	参考文献	相关文章
----	------	------

Download: PDF (1252KB) HTML 1KB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

摘要 结合功率器件非稳态导热的温度变化规律,采用非稳态的测试方法,对功率器件在不同条件下得到的时间常数及稳态温度的预测精度进行了测试和分析;并以此为依据,提出了一种综合利用功率器件升温及降温曲线,从而有效降低功率器件测试温升幅度的方法。实验及分析结果表明,在给5%的误差范围内,单独采用温升测试数据对稳态温度进行预测时,温升测试幅度需达到总温升的70%左右。而综合利用升温及降温阶段的测试数据时,温升幅度可以降低至40%左右,对应的温升测试时间也缩短为前者的1/2。从而可以有效提高功率器件的热测试效率,并尽可能降低测试对器件造成的损害。

关键词: 非稳态导热 功率器件 稳态温度 非稳态测试 精度分析

Abstract: Combined with the temperature variation laws of power electronic devices in unsteady-state heat conduction, time constant and the prediction error of steady-state temperature in different test conditions are measured by unsteady test method. Based on this, a method that using test data both in heating and cooling phases of the power electronic devices is proposed, which can reduce the temperature rise in heating phase effectively. Experimental results show that the temperature increase ratio reaches 70% of the total temperature rise when only using the test data in heating phase to predict the steady-state temperature within the given error of 5%. While, the temperature increase ratio can be reduced to 40% when using the test data both in heating and cooling phases, and the corresponding test time can be reduced to 1/2 of the former. With the proposed method, the test efficiency can be improved and the impact of testing on the devices can be minimized.

Keywords: unsteady-state heat conduction power electronic devices steady-state temperature unsteady test precision analysis

Received 2011-10-19;

Corresponding Authors: 陈非凡 Email: cff@mail.tsinghua.edu.cn

引用本文:

李洪才, 陈非凡, 董永贵. 功率器件稳态温度预测的非稳态测试及精度分析[J]. 航空学报, 2012, (3): 537-543.

LI Hongcai, CHEN Feifan, DONG Yonggui. Unsteady Test for Steady-state Temperature Prediction of Power Devices and Accuracy Analysis[J]. Acta Aeronautica et Astronautica Sinica, 2012, (3): 537-543.

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

- ▶ 李洪才
- ▶ 陈非凡
- ▶ 董永贵